

2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will consider the possibility of granting back-pay to the petitioner and in other similar cases;

3. *Further expresses the hope* that the Administering Authority will notify the petitioner without delay of the result of the investigations now being carried out in Rome regarding the sum which the petitioner asserts he has deposited in the Banco di Napoli;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,
9 July 1952.

521 (XI). Petition from Messrs. Saleh Mohamed and Ahamed Mohamed (T/Pet.11/83) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from Messrs. Saleh Mohamed and Ahamed Mohamed (T/Pet.11/83), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/967) and in particular that:

(a) The question of payment for losses which certain Somalis claim to have suffered owing to the Second World War is being examined by the competent organs of the Italian Government,

(b) Any decision on that matter lies with these organs, in view of the fact that the costs of eventual indemnities will be charged to the Italian Treasury,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will notify the petitioners without delay when a decision on their claims is reached by the competent organs of the Italian Government;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,
9 July 1952.

2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration examinera la possibilité d'accorder un rappel de traitement au pétitionnaire et aux autres personnes qui pourraient se trouver dans le même cas;

3. *Exprime en outre l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration informera sans tarder le pétitionnaire du résultat de l'enquête actuellement en cours à Rome au sujet de la somme que le pétitionnaire prétend avoir déposée à la Banco di Napoli;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,
9 juillet 1952.

521 (XI). Pétition de MM. Saleh Mohamed et Ahamed Mohamed (T/Pet.11/83) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de MM. Saleh Mohamed et Ahamed Mohamed (T/Pet.11/83), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/967), d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) La question des indemnités à verser à certains Somalis pour les dommages qu'ils assurent avoir subis du fait du dernier conflit mondial est actuellement étudiée par les organes compétents du Gouvernement italien,

b) Toute décision à ce sujet appartient à ces organes, étant donné que l'indemnisation éventuelle sera à la charge du Trésor italien,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration fera connaître immédiatement aux pétitionnaires la décision que les organes compétents du Gouvernement italien prendront en ce qui concerne leurs demandes;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,
9 juillet 1952.